
Groningen, 21 september 2023

Aan: Het College van B&W gemeente Groningen
Betreft: Schriftelijke vragen ex art. 36 RvO onveiligheden roeiwater Groningen

Geacht college,

Groningen kent, met drie grote roeiverenigingen, een enorme roeipopulatie. Regelmatig groeien onze
roeiende inwoners uit tot grote topsporters. De roeisport is wat Student & Stad betreft dus van groot 
belang voor Groningen.

In januari heeft onze fractie al eerder de ervaren onveiligheden op het roeiwater in en rondom 
Groningen aangekaart. Destijds heeft het college aangeboden om de verenigingen in gesprek te laten 
gaan met onze Havenmeester en de provincie. De verenigingen hebben hun zorgen en problemen 
begin dit jaar geuit, in de hoop dat de situatie zou verbeteren. Helaas is dit tot op heden niet het 
geval geweest.

Nog steeds ervaren de roeiverenigingen — Aegir, Gyas en de Hunze — veel onveilige situaties op het 
roeiwater in en rondom Groningen, met name in het zomerseizoen. De maximaal toegestane 
snelheden worden door zowel de beroeps- als pleziervaart aan de laars gelapt. Daarnaast houdt met 
name de pleziervaart totaal geen rekening met de geldende vaar- en voorrangsregels. Het is een 
kwestie van tijd voordat het een keer écht goed mis gaat. Daarom hebben wij de volgende vragen:

1. Is het college bekend met de onveilige situaties die zich voordoen op het water?
2. Welke stappen zijn ondernomen nadat de verenigingen hun zorgen en problemen hebben 

besproken met de provincie en onze Havenmeester?
3. Is het college bereid om meer prioriteit te geven aan het oplossen van deze onveilige situaties

en het waarborgen van de veiligheid van onze roeiers?

Ook hebben de roeiverenigingen, naast de al bekende problemen, dit seizoen nieuwe problemen 
ervaren. Ten eerste de zogehete ‘Barbecue-boten’. Sinds dit jaar is het mogelijk om in Groningen 
ronde boten te huren waarop men kan drinken en barbecueën. Voor het huren van deze boten is 
geen vaarbewijs nodig, waardoor inzittenden regelmatig geen vaar-ervaring hebben en de vaarregels 
niet kennen. Als gevolg hiervan slingeren deze boten over het water zonder oog te hebben voor de 
omgeving. Dit leidt tot onveilige situaties. 

4. Is het college bekend met het fenomeen ‘barbecue-boten’ en erkent het college de gevaren 
die deze boten kunnen veroorzaken?

5. Is het college bereid om met de betreffende ondernemer(s) in gesprek te gaan over deze 
gevaren?

Ten tweede het hoge riet langs de waterkant. Tegenwoordig wordt er op veel plekken niet meer tot 
aan de waterrand gemaaid, zo ook langs de wal van het Noord Willemskanaal. Wij onderstrepen de 
toegevoegde waarde en het belang van minder maaien voor de biodiversiteit. Echter, de veiligheid 
van onze (roeiende) inwoners zou hier niet de dupe van mogen zijn. Er is de afgelopen jaren 
afgesproken met de roeiverenigingen dat er tot aan de waterkant gemaaid wordt langs het Noord 
Willemskanaal, in plaats van alleen langs het fietspad. Dit is van groot belang om toezicht te kunnen 
houden op roeiende boten vanaf de kant, met name als het gaat om eenpersoons- of ongestuurde 
boten. Ondanks deze afspraken is dit jaar wederom het gras en riet langs de waterkant laten staan, 
waardoor het zicht onvoldoende is gebleken. Hierdoor kan de veiligheid van personen op het water 
niet gewaarborgd worden.



6. Is het college bekend met de onveilige situaties die ontstaan door het laten staan van riet 
langs het Noord Willemskanaal?

7. Is het college bereid om beter te letten op het nakomen van gemaakte afspraken 
hieromtrent, om zo de veiligheid van roeiers te waarborgen?

Alvast bedankt.

Namens de fracties van Student & Stad en D66,

Mirte Goodijk
Jim Lo-A-Njoe


